
www.mseno.eu

mšenské
Ročník XX 

8/2014
Cena 10 Kčn o v i n y

Eva Pilarová a Helena Štefanová představily ve Mšeně svou výstavu

KOUZLO FOTOGRAFIE

ce písniček ze Semaforu. „Považuji za své 
životní štěstí, že jsem měla možnost zpívat 
písně Jiřího Suchého a Jiřího Šlitra a že tito 
velikáni psali písničky právě pro mě,“ řek-
la Eva Pilarová v rozhovoru, který poskytla 
Mšenským novinám ještě před zahájením 
výstavy. 

V jejím vystoupení nesměly pochopitelně 
chybět písně z oblasti jazzu a zejména swin-
gu, který zpěvačku provázel po celý život. 
Jednou písní vzpomněla také na černošského 
zpěváka a trumnpetistu Louise Armstronga. 
V písni Hallo, Satchmo prokázala, že tato hu-
dební oblast jí skutečně svědčí. 

Po úvodním hudebním „bonbónku“ se 
početné divácké publikum přesunulo do ob-
řadní síně mšenské radnice. Obě kolegyně ve 
stručnosti představily cestu, jakou se dostaly 
k fotografování. „V roce 1985 jsem koupila 
manželovi k vánocům fotoaparát a nabídla 
jsem se, že ho vyfotím u stromečku a – zapo-
mněla mu ho vrátit...,“ uvedla paní Pilarová 
v již zmíněném rozhovoru. 

Po nezbytném přípitku se všichni přítomní 
mohli seznámit s vystavenými pracemi obou 
dam. Dvě fotografie, na nichž je zobrazena 
budova mšenské radnice a vedlejší cukrárna, 
hodlá paní Pilarová věnovat jako dar našemu 
městu.

Výstavu fotografií Evy Pilarové a Hele-
ny Štefanové můžete navštívit v obřadní 
síni mšenské radnice do pátku 29. srpna 
2014.

Text Karel Horňák, foto Helena Štefanová

V sobotu 2. srpna přivítala obřadní síň Mšenské radnice zajímavou výstavu. Zpě-
vačka Eva Pilarová spolu se svou sestřenicí Helenou Štefanovou představily vel-
kému počtu zájemců své fotografie.

Vernisáž výstavy měla příjemný hudební 
úvod. Paní Eva na improvizovaném pódiu 
před vchodem do radnice zazpívala několik 

písní ze svého bohatého repertoáru a dlužno 
poznamenat, že jí to stále výborně zpívá. 
Svůj nezaměnitelný hlas předvedla ve směs-

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
Zveme všechny příznivce „Petrova 
cechu“ na rybářské závody, které se 
uskuteční v sobotu 30. srpna 2014 od 
13,00 hodin na rybnících Černík a Je-
zero ve Mšeně. Kategorie je společná 
pro děti i dospělé, startovné činí 200 Kč. 
I tentokrát bude zajištěno občerstvení 
a spe-ciality z udírny.

Rybářský spolek Mšeno



Čilý stavební ruch na mnoha místech Mšena 
svědčí o pokračujících úpravách, které v do-
hledné době přinesou podstatná vylepšení živo-
ta v našem městě. Mšenské noviny, jak je jejich 
tradičním zvykem, oslovily mšenského starostu 
se žádostí o rozhovor. 

Čím se můžete pochlubit z dokončených re-
konstrukcí?
V Nádražní ulici byla dokončena kanalizace, 
proto jsme požádali o kolaudaci. Asi za dva 
týdny požádáme o úsek Boleslavská. Dochází 
postupně k přebírání obou děl ze strany inves-
tora (město Mšeno) i budoucího provozovatele 
(Středočeské vodárny). Předpokládám, že v září 
se budou moci připojit jednotlivé nemovitosti. 
Platí schválené usnesení zastupitelstva: kdo se 
připojí do roka od kolaudace, neplatí část pří-
pojky na veřejném prostranství, ale pouze úsek 
na svém pozemku. Kdo se připojí později, část 
na pozemku města mu bude odprodána. 

Nyní začala druhá etapa rekonstrukce Bole-
slavské ulice, že?
Práce budou postupovat tak, že od křižovatky 
Nádražní – Hlovecká se hloubí dešťová kanali-
zace až ke služebně Policie ČR. Zároveň s tím 
se připravují dešťové vpusti pro komunikaci 
a také se budou zaúsťovat dešťové svody, které 
předtím sváděly vodu na chodníky. Až kanaliza-
ce postoupí za další křižovatku ulic Školní – Na 
Výsluní, zhotovitelská firma začne povrch ulice 
uvádět do podoby, jakou má úsek od Nádražní 
ven z města. 

Pohybuje se na staveništi kromě rekon-
strukční firmy ještě někdo jiný?
Od náměstí směrem k evangelickému kostelu 
probíhá skrývka zeminy v souvislosti se zá-
chranným archeologickým výzkumem, který 
by podle slibu archeologů neměl trvat déle než 
měsíc, tedy zhruba do poloviny srpna. Druhý 
jízdní pruh musí zatím zůstat průjezdný, aby-
chom dokázali zabezpečit zejména zásobování 
Domova seniorů, ale i stavby. Po skončení ar-

cheologického průzkumu po křižovatku s Hav-
líčkovou ulicí budeme jednat o tom, jak v tomto 
úseku pokračovat.

Důležitý moment – stav kanalizačních přípo-
jek...
Když teď bude ulice „vyhrábnuta“ na pláň, je 
ideální čas výměny přípojek za poměrně lev-
ný peníz. Navíc město bude pravděpodobně 
(po schválení zastupitelstvem) moci nabídnout 
úhradu zemních prací. Pak zbude vlastníkům 
povinnost uhradit jen materiál. Kanalizační sto-
ka je po proběhlých úpravách v dobrém stavu. 
Otázkou ovšem je kvalita jednotlivých přípojek. 
Ty by ve velké většině – ne-li všechny – stály 
za to vyměnit, neboť po rekonstrukci už Stře-
dočeský kraj do dalších výkopů v ulici nikoho 
nepustí.

Má město nějakou páku, která by přiměla 
vlastníky k výměně přípojky?
Vše je na zralé úvaze a prostých kupeckých po-
čtech. Pakliže se vybuduje nová silnice s podlo-
žím, jež tu bude desítky let, nikdy v budoucnu se 
už nebude opravovat tak radikálním způsobem 
jako nyní. Pokud v budoucnu někomu praskne 
přípojka, bude jej to stát obrovské peníze. Navíc 
v prvních pěti letech, kdy jsou hlídány evrop-
ské peníze z projektů, není vůbec jisté, zda tam 
správce komunikace vůbec někoho pustí. 

Bude město vlastníky kontaktovat a snažit se 
s nimi domluvit?
Už jsem o této záležitosti několikrát psal 
v Mšenských novinách. Nyní jsem o ní hovo-
řil na Kulatém stolu s tématem kanalizací. Také 
jsem osobně jednal s několika vlastníky nemo-
vitostí v ulici, v čemž budu pokračovat. Je tedy 
už skoro nejvyšší čas k rozhodnutí. 

Kdo se postará o provedení vlastní pří-
pojky?
Práce by realizovala firma provádějící rekon-
strukci ulice, respektive dešťovou kanalizaci. 
Vlastníci by jí hradili pouze cenu materiálu 
a montáže (pokud zastupitelstvo schválí v září 
podporu v podobě úhrady zemních prací). 
Dlužno poznamenat, že cena by byla opravdu 
minimální. Podle odhadu by cena přípojky včet-
ně zemních prací neměla překročit 2 tis. Kč za 
metr. Za předpokladu, že město zaplatí zemní 
práce, by se cena pro vlastníky měla pohybovat 
kolem jedné třetiny výše uvedené částky. Ně-
které přípojky jsou v provozu i 60 let, takže je 
otázkou, jak dlouho ještě vydrží. 

Jaká je situace s chodníky?
Po dobu výstavby zůstane vždy alespoň jeden 
chodník průchozí. V úseku před základní školou 
se na chodnících již pracuje. Je to v části, kde 
jsou sadové obruby. Místo autobusové zastávky 
musí zatím počkat do doby, dokud nebude vy-
budována konstrukce vozovky.

Jak probíhá rekonstrukce Mělnické ulice?
Ta pokračuje poměrně zdárně. Myslím, že do 
konce léta budou rekonstrukční práce na vo-
dovodu dokončeny včetně vyspravení povrchu 
asfaltem. O konečné formě ovšem zhotovitelská 
firma ještě jedná se Správou a údržbou silnic, 
protože se jedná o krajskou komunikaci. V mís-
tech, kde jsou až dvě rýhy výkopů, se možná 
povrch bude opravovat celoplošně. V místech 
s jedním výkopem se zazáplatuje pouze jeden 
výkop. Jednání však stále probíhají, takže ne-
chci předbíhat. 

Rozhovor s Ing. Martinem Machem o pokračujících akcích na území nejen našeho města

NA SLOVíčKO SE STAROSTOU
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Co je nyní v Mělnické ulici nejdůležitější 
úkol?
Rozhýbat krajský úřad, aby pokračoval v pro-
jektování celého průtahu. Tuto záležitost, kte-
rá se momentálně zastavila, jsem zmiňoval už 
v našem předcházejícím rozhovoru. Problém 
kraj zdůvodňuje tvrzením, že nemá personální 
kapacity. 

Má město prosbu k vlastníkům nemovitostí 
v Mělnické ulici?
Lidé by měli zvážit výměnu vodovodních pří-
pojek, dokud tu je zhotovitelská firma. Proto-
že investor VKM (Vodárny Kladno – Mělník) 
změnil strategii a oznámil, že nebude financovat 
veřejnou část přípojek, finanční zátěž je nyní 
na občanech. Moment, kdy by se dělala finální 
úprava povrchu Mělnické ulice za pár let, je vů-
bec poslední možná chvíle, kdy by se dalo něco 
měnit. 

Jaká bude cena vodovodních přípojek?
Ty jsou levnější, neboť se dělá užší a méně hlu-
boký výkop. O možnosti poskytnout občanům 
finanční úlevu jsme uvažovali v podobném re-
žimu jako s kanalizačními přípojkami. Zastupi-
telstvo, jehož další zasedání bude v září, však 
o této záležitosti zatím nejednalo. 

Při předpokládaném dokončení prací v Měl-
nické přestanou platit dopravní omezení?
Ano, v tomto úseku budou zrušeny všechny ob-
jížďky a situace se vrátí do normálu. Příští rok 
by se měly v této oblasti (Zahradní – směrem 
od kostela k Mělnické, Mělnická, Žižkova, Ci-
nibulkova) dávat do země kabely ČEZu. 

Znamená to, že např. nová komunikace v Za-
hradní ulici bude nějak zasažena?
Nikoli, výkop bude situován tak, že půjde mimo 
těleso vozovky, případně se silnice podvrtá. 
ČEZ nyní aktualizuje svůj starší projekt a po 
získání všech povolení tuto akci provede v příš-
tím roce. 

Nehrozí znovu jednosměrný objížďkový  
režim?
Ne, ten nebude nutný, protože kabely bude ČEZ 
ukládat vesměs do chodníků a do zelených pásů. 
Komunikace budou přeťaty pouze párkrát, což 
se bude řešit buď podvrtem či rychlým překo-
pem.

Připravuje ČEZ další úpravy ve Mšeně?
V areálu staré školy zbuduje novou trafostanici, 
která bude umístěna v oblasti zahrádek. Silná 
trafostanice bude propojena s další u hřbitova 
a časem také s tou, co je na Podolci. Takové 
zaokruhování sítě je velmi důležité pro stabili-
tu dodávek ve Mšeně. Když už se bude kopat, 
chceme souběžně vyměnit kabely veřejného 
osvětlení. K výměně rozhodně přikročíme v Za-
hradní ulici. V jiných úsecích bude rozhodovat 
stav finančních prostředků, minimálně uložíme 
chráničky. Výměna osvětlovacích těles by se 
dělala až s dokončením komunikací.

ČEZ plánuje aktivity i mimo Mšeno?
Do poloviny srpna by měla být dokončena akce 
ve Vojtěchově, kde už jsou položeny nové ka-
bely, čekáme na dodávky svítidel. Poté budou 
postaveny nové lampy, demontovány staré 
betonové stožáry spolu se starým osvětlením. 
Vojtěchov poté bude další krásnou částí našeho 
města bez visících kabelů a betonových slou-

pů. Ve stejném termínu by se mělo dokončit  
i propojení trafostanic Ráj a Romanov, což opět 
přinese vyšší bezpečnost dodávek elektřiny pro 
celé Mšeno. 

Co byste řekl k rekonstrukci Skaliček?
Je to velmi náročná stavba, asi nejnáročnější, co 
jsem tu zažil. I náměstí bylo velmi komplikova-
né, ale Skalička jsou ještě větší problém kvůli 
příkrému svahu, složitým geologickým pomě-
rům, návaznosti na okolní objekty plus estetické 
nároky jádra památkové zóny. Nemluvě o potí-
žích s některými vlastníky objektů. Posouváme 
se však pomalu vpřed a nechceme nic urychlo-
vat na úkor kvality. Termín dokončení je pláno-
vaný na konec srpna a v tuto chvíli to vypadá, že 
by se mohl stihnout.   

Jaká další akce je v stadiu zrodu?

V tuto chvíli se přepracovává projekt splaškové 
a dešťové kanalizace v Sedlci. Optimalizuje se 
jak z pohledu investičních, tak následně pro-
vozních nákladů. Současný stav byl veřejnosti 
představen na Kulatém stole MA21, kde jsme 
si vyjasnili sice plno věcí, ale některé otázky zů-
stávají. O rozsahu a stanovení etap se rozhodne 
v dalších krocích. Vlastní stavba by měla začít 
příští rok na jaře. V Sedlci nabízíme vlastníkům 
nemovitostí možnost získání projektu na přípoj-
ky za pomoci města, což znamená, že do konce 
září bych měl mít jednotlivé projekty na stole. 

Jak vypadá situace se stavebními parcelami 
v lokalitě Na čihadle?
Několik žadatelů podalo žádost. Na území jsou 
parcely pevně vytýčeny, jsou připraveny všech-
ny přípojky. Nyní ladíme podmínky prodeje tak, 
jak ho schválilo zastupitelstvo. V průběhu září 
je zveřejníme a vypíšeme soutěž na prodej prv-
ních dvou parcel. 

Co plánujete vylepšit přímo ve městě?
Chystáme se vyhlásit soutěž na rekonstrukci 
části oplocení koupaliště, abychom znali objem 
potřebných financí. Realizaci předpokládáme 
v průběhu příštího roku. Dále chceme na koupa-
lišti měnit krytinu na střeše, což nejspíš proběh-
ne ve dvou etapách. Bude tam i nadále plech, ale 
s lepším řešením konstrukčních vrstev – provět-
rávání a fólie.

Na webu města padl i dotaz, zda se na lázních 
počítá s vytvořením pískové pláže...
Nic podobného se v dohledné době nechystá. 
Oprava oplocení a střechy bude znamenat dost 
starostí. Je však pravdou, že za první republiky 
tam pískové plochy opravdu existovaly, nicmé-
ně po čase byly zrušeny.

Co dalšího se městu podařilo?
K závěru spějí komplexní pozemkové úpravy 
katastru Skramouš, kde už je hotová nová ka-
tastrální mapa. Po žních dojde k faktické reor-
ganizaci půdních bloků a začne se tam nově 
hospodařit. Začnou se projektovat i společná 
zařízení, což jsou zejména zpevněné cesty 
a suché poldry pro zlepšení odtokových pomě-
rů při záplavách. Sice městu ubyla orná půda, 
ale získali jsme více ploch zeleně a zatravně-
ných ploch, čímž chceme zpomalit nátok vody 
z polí do obce. Do konce léta bude zahájena 
další pozemková úprava na Olešně, zejména 
v části u silnice Ráj – Dubá směrem k Libovi-
ci. V rámci těchto úprav chceme získat všech-
ny pozemky pod cestou do Brusného, což by 
mohlo vést k zahájení projektu na generální 
rekonstrukci této komunikace. 

V základní škole došlo k rekonstrukci osvět-
lení v suterénu, kde se kompletně předělávala 
elektroinstalace. Věřím, že do začátku školního 
roku bude vše úspěšně dokončeno.

Blíží se komunální volby (10. – 11. října 2014). 
Jak to vypadá s Vaší kandidaturou?
Je pravdou, že se mnoho lidí ptá, zda budu kan-
didovat. Sděluji, že budu, protože jsem byl ně-
kterými lidmi přesvědčen, abych to ještě jednou 
zkusil. Cítím zodpovědnost za množství rozpra-
covaných projektů. Myslím, že se nám podaři-
lo sestavit zajímavou kandidátku. Věřím, že si 
občané z této nabídky některé osobnosti vybe-
rou a že se opět podaří sestavit pracující orgány 
města s tahem na branku. 

Karel Horňák
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1. Rada města (dále RM) schva-
luje odměnu řediteli ZUŠ Mše-
no, příspěvkové organizace, 
Mgr. Čeňku Hlavatému za obdo-
bí listopad 2013 – červen 2014 

na základě jeho žádosti a plnění kritérií pro 
přidělování odměn ředitelům školských za-
řízení. Hlasování: 3 pro, 0 proti, 1 se zdržel 
– schváleno.
2. RM schvaluje převod finančních prostřed-
ků z rezervního fondu ZŠ Mšeno, příspěv-
kové organizace na účet města. Finanční 
prostředky budou použity na rekonstrukci 
elektroinstalace v suterénu školy. Finanční 
částka bude upřesněna po provedení prací. 
Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně. 
3. RM schvaluje pronájem prostoru na kou-
pališti ve Mšeně během letní sezony 2014 
Agentuře GATE, Praha na prodejní akci 
opalovacích výrobků (v areálu, a to na ces-
tě, bude na 6 hodin umístěn jeep a „stěna“). 
Cena pronájmu bude činit 2 000 Kč + DPH. 
Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jednomy-
slně.
4. RM schvaluje v souladu se zřizovací lis-
tinou Domova seniorů Mšeno, příspěvkové 
organizace, pronájem nebytových prostor 
v DSM (kadeřnictví) sl. A. Musílkové na 
dobu neurčitou. Hlasování: 4 – 0 – 0, schvá-
leno jednomyslně.
5. RM schvaluje splátkový kalendář na 
dlužné nájemné pro paní Štěpánku Macho-
vou tak, aby dluh byl splacen do konce roku 
2014 a zároveň bylo placeno běžné měsíční 
nájemné. V případě, že nebude splátkový 
kalendář dodržen, bude rada města trvat na 
ukončení nájmu. V současné době je mezi 
městem Mšenem a paní Štěpánkou Macho-
vou uzavřena nájemní smlouva na dobu ur-
čitou do 30. 9. 2014. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
6. RM schvaluje smlouvu o zřízení věcné-
ho břemene mezi městem Mšenem a ČEZ 
Distribuce, a. s. č. IV-12-6013552/VB/01 
„Sedlec NN pro 15/3 Tomáš Wallner“ k zří-
zení a vymezení věcného břemene – osobní 
služebnosti – zřízení umístění, provozování 
a udržování zařízení distribuční soustavy 
v rozsahu vymezeném v geometrickém plánu 
č. 175-52/2014 ze dne 15. 5. 2014, který byl 
schválen Katastrálním úřadem pro SK, Ka-
tastrální pracoviště Mělník dne 21. 5. 2014 
pod č. PGP-434/2014-206. Věcné břemeno 
se zřizuje úplatně, jednorázová náhrada činí 
32 160 Kč + DPH. RM požaduje GP s vyzna-
čením věcného břemene v digitální podobě 
včetně digitálního vytyčení sítě. Hlasování: 
4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
7. RM schvaluje smlouvu o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene mezi 
městem Mšenem a paní Janou Šlangalovou, 
vlastnicí p. p. č. 64/1, a manžely Kadleco-
vými, vlastníky p. p. č. 1139/4 na zřízení, 
provozování a udržování vodovodní přípoj-
ky a šachty na pozemku města p. č. 3379, 
všechny pozemky v k. ú. Mšeno. Jednorá-
zová platba za zřízení VB bude stanovena 
podle Pravidel pro zřízení věcného břeme-
ne pro uložení inženýrských sítí do pozem-
ků města Mšena po skutečném zaměření 
a vytyčení a předložení geometrického plá-

nu. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jedno-
myslně.
8. RM schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě 
o dílo č. 13/SaM/CL/2014, uzavřené mezi 
městem Mšenem a firmou SaM silnice 
a mosty a. s., na investiční akci města „Re-
konstrukce ul. Na Skaličkách, 2. etapa“, 
kterým se rozšiřují stavební práce o opravu 
chodníku v ul. Na Skaličkách a posouvá ter-
mín dokončení díla do 30. 8. 2014. Hlaso-
vání: 4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
9. RM schvaluje zadání zakázky na rekon-
strukci elektrických rozvodů v suterénu ZŠ 
firmě Jiří Andelt v celkové ceně 112.897 Kč 
včetně DPH, firmě Stavby FELIX, s. r. o., 
Říčany na stavební práce ve stejném pro-
storu ve výši 359.830 Kč vč. DPH a fir-
mě Gusto Energy, s. r. o. na instalaci LED 
osvětlení také v suterénu ZŠ v celkové výši 
108.527 Kč včetně DPH. Hlasování: 4 – 0 – 
0, schváleno jednomyslně.
10. RM souhlasí s vyjádřením ke stavbě „Mše-
no 4, rekonstrukce kNN ul. Mělnická, Zahradní, 
Václavské náměstí“, č. stavby IE-12-6001962, 
vydaným starostou města Ing. Martinem Ma-
chem dne 2. 8. 2010 včetně podmínek uvede-
ných ve výše uvedeném vyjádření a potvrzuje 
jeho platnost s tím, že v Masarykově ul. budou 
práce prováděny tak, aby nebyly porušeny zá-
ruční podmínky na dlažbu chodníku, a budou 
uhrazeny náklady na uložení chrániček pro 
ČEZ v průběhu revitalizace středu města. Sou-
hlas se vydává k obnově územního rozhodnutí 
pro ČEZ Distribuce, a. s. Hlasování: 4 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
11. RM s vyjádřením ke stavbě „Mšeno 1, 
rekonstrukce kVN, kNN TS ul. Žižkova“, 
č. stavby IE-12-6001959, vydaným staros-
tou města Ing. Martinem Machem dne 2. 8. 
2010 včetně podmínek uvedených ve výše 
uvedeném vyjádření, a potvrzuje jeho plat-
nost. Souhlas se vydává k obnově územního 
rozhodnutí pro ČEZ Distribuce, a. s. Hlaso-
vání: 4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
12. RM schvaluje zadání vypracování pro-
jektové dokumentace pro stupeň DUR a DSP 
v rozsahu 210 tis. bez DPH na dešťovou ka-
nalizaci v Sedlci firmě Project ISA spol. s r. 
o., Praha. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno 
jednomyslně.
13. RM schvaluje zadávací dokumentaci 
k výběrovému řízení na investiční akci „Sní-
žení energetické náročnosti Domova seniorů 
Mšeno“ s předpokládanou realizací na jaře 
2015. Hlasování: 4 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.
14. RM schvaluje dodatek č. 2 k pojistné 
smlouvě č. 7720706359 ze dne 19. 10. 2012, 
uzavřené mezi městem Mšenem a Koopera-
tivou pojišťovnou, a. s., kterým se mění uve-
dená pojistná smlouva vzhledem k dokonče-
ní investiční akce „Rekonstrukce místních 
komunikací“ – pojišťují se nové dopravní 
značky (svislé dopravní značení), lampy VO 
(11 ks) a zpevněné plochy. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
15. RM schvaluje Smlouvu o veřejné službě 
v přepravě cestujících, která bude uzavře-
na mezi městem Mšenem a Kokořínským 
SOK s. r. o. na veřejnou autobusovou linku 
250071 (spoje č. 3, 8, 9, 16 na trase Mše-
no, železniční zastávka – Bělá p. Bezdězem, 

nám. a zpět) v období od 28. 6. 2014 do 31. 
8. 2014 podle schváleného jízdního řádku, 
který je nedílnou součástí této smlouvy. Hla-
sování: 4 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
16. RM bere na vědomí Roční prověrku 
BOZP v DSM za rok 2014. Hlasování: 4 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.

1. RM schvaluje žádost manže-
lů Černých na snížení účtované 
částky za opravu asfaltové vo-
zovky v Palackého ul. ve Mšeně 
před domem čp. 155 z 12.854 Kč 

na 6.963 Kč (včetně DPH). Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
2. RM schvaluje pronájem části areálu kou-
paliště (zadní část směrem od vchodu) firmě 
Silvershot s. r. o. pro natáčení reklamního 
spotu T-Mobile ve dnech 28. a 29. 7. 2014 za 
cenu 50 tis. Kč + DPH. Technické podmínky 
budou dohodnuty se zástupcem města. RM 
na uvedené dny schvaluje poloviční vstupné 
pro návštěvníky koupaliště. Hlasování: 5 – 
0 – 0, schváleno jednomyslně.
3. RM schvaluje nájemní smlouvu mezi 
městem Mšenem a manžely Gurvayovými 
na dobu určitou od 1. 8. 2014 do 31. 7. 2015 
na byt v domě čp. 273 v Havlíčkově ul. ve 
Mšeně za podmínek předchozí nájemní 
smlouvy včetně inflační doložky. Hlasová-
ní: 5 – 0 – 0, schváleno jednomyslně.
4. RM schvaluje nájemní smlouvu mezi 
městem Mšenem a paní Danou Svobodovou 
na dobu určitou od 1. 9. 2014 do 31. 8. 2015 
na byt čp. 273 v Havlíčkově ul. ve Mšeně za 
podmínek předchozí nájemní smlouvy včet-
ně inflační doložky. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.
5. RM prodlužuje s ohledem na nedosta-
tečné zveřejnění výběrového řízení (nebylo 
zveřejněno v Mšenských novinách) termín 
podání nabídek na pronájem bytu v podkro-
ví v domě čp. 38 v Masarykově ul. do 27. 8. 
2014. Hlasování: 5 – 0 – 0, schváleno jed-
nomyslně.
6. RM schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě 
o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věc-
ného břemen č. IE-12-6001962/001 Mšeno 
4 rek. kNN – Mělnická, Zahradní, Václav-
ské náměstí, kterým se mění výše uvedená 
smlouva v čl. I. – pozemek parc. č. 3449 byl 
katastrálním úřadem přečíslován na poze-
mek parc. č. 3449/1 v k. ú. Mšeno. Trasa ka-
belového vedení se nemění. Ostatní ujednání 
smlouvy zůstávají nezměněny. Hlasování: 5 
– 0 – 0, schváleno jednomyslně.
7. RM schvaluje znění vzorové smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě pro zřizování kanalizačních 
přípojek ve Mšeně. Smlouvy budou uzaví-
rány mezi městem Mšenem a příslušnými 
vlastníky objektů, ke kterým se bude kana-
lizační přípojka zavádět. Hlasování: 5 – 0 
– 0, schváleno jednomyslně.
8. RM schvaluje smlouvu č. 13146666 o po-
skytnutí podpory ze SFŽP na akci „Obnova 
krajinného prvku – alej ze Mšena do Kači-
ny“ ve výši 7.534,49 Kč a zároveň bere na 
vědomí Rozhodnutí MŽP o poskytnutí dota-
ce evid. č. EDS/SMVS 115D122002817 ve 
výši 128.086,48 Kč. Hlasování: 5 – 0 – 0, 
schváleno jednomyslně.

Usnesení ze schůzí Rady města mŠena

88
23. 7.

87
9. 7.



Bez jediného dne na rok přesně se i v roce 2014 
sešli mšenští chovatelé u příležitosti konání 
tradiční Anenské výstavy drobných zvířat, 
která je pro všechny členy mšenské základní 
organizace vrcholem zdejší spolkové činnosti. 
Ještě aby ne – výstava, to nejsou jen dva dny 
vystavení zvířat na odiv návštěvníkům, ale 
nespočet hodin práce zejména před jejím 
konáním. Posuďte sami!

S téměř ročním předstihem jsou ihned po 
skončení výstavy (a letos tomu nebude jinak) 
zajišťováni posuzovatelé zvířat na výstavu 
příští. Ti mají totiž často velmi nabitý pro-
gram, a proto plánují svou účast na výstavách 
s dostatečným předstihem. Na letošní výstavě, 
kde bylo k vidění přes 330 králíků, 200 kusů 
drůbeže a 100 holubů, posuzovalo více než 
600 zvířat 8 posuzovatelů – odborníků, kteří 
po několikaleté praxi skládají náročné teo-
retické i praktické zkoušky. Posuzovatelé 
jsou arbitři, kteří na každém zvířeti hledají 

drobné vady a chybičky, za které jsou později 
strhávány body. Na naší výstavě se každoročně 
koná i soutěž organizací v odbornosti králíků, 
pro jejíž vyhodnocení je správné obodování 
králíků klíčové. V letošním roce vyhrála ZO 
Ovčáry; Mšeno po loňském druhém místě 
v letošním roce přední pozice neobsadilo.

Kromě posuzovatelů zajišťuje výbor 
mšenského spolku i další formální nutnosti 
– povolení od městského úřadu a veterinární 
správy, veterinární dozor v podobě zkušeného 
zvěrolékaře či sponzory a drobné dárce. Jako 
tradičně nás i letos malým finančním grantem 
podpořilo město Mšeno, sponzorskými dary 
pak Pivovar Podkováň, Výrobna krmných 
směsí Bezno, Restaurace U zlatého lva a řada 
dalších podnikatelů a podporovatelů ze Mšena 
i okolí. Jsem velmi rád, že i pro rok 2014 nám 
hejtman Středočeského kraje přiřkl dotaci 20 
tis. Kč na nákup nových výstavních klecí pro 
králíky, za což p. hejtmanovi i Středočeskému 

kraji děkujeme. S jejich podporou je tak postupně 
obměňováno zařízení výstavního areálu!

Bohužel nakoupit a dovézt nové klece 
nestačí. S týdenním předstihem před zahájením 
výstavy musí být všechny klece a voliéry vy-
dezinfikovány, nastlány a připraveny na krát-
kodobý pobyt svých nových návštěvníků. Po 
této přípravě následuje čtvrteční příjem zvířat 
a jejich páteční posouzení. Tyto dva dny, očím 
návštěvníků skryté, jsou na lidské kapacity tím 
nejnáročnějším vůbec a bez našich věrných 
pomocníků a lidí, kteří mají o zvířata a chov 
zájem, by bylo prakticky nemožné celou 
akci zorganizovat. A to již vůbec nevidím do 
náročnosti práce žen ve zdejší kuchyni, jejichž 
zodpovědnost je také nemalá – primárně 
vůči nám a návštěvníkům, sekundárně i vůči 
zvířatům (kdo by je krmil, kdybychom pošli 
hlady:-)).

Až poté je výstava zpřístupněna veřejnosti 
a lidé mají možnost obdivovat různé plemena 
a barevné rázy tradičních drobnohospodářských 
zvířat. Z mnohých názvů jednotlivých plemen 
přímo srší středoškolská geografie – názvy 

jako Polský rys, Kalifornský, Novozélandský 
či Burgundský králík, Belgický obr, Anglický 
beran či Moravský modrý často, ale opravdu 
ne vždy signalizují původ daného zvířete. 
Nebo si skutečně myslíte, že králík Aljaška 
byl vyšlechtěn ve 49. státu USA a Havanský 
králík vzešel někde v kubánské stodole při 
výrobě doutníků? Ať již to bylo jakkoliv, náz-
vy rozličných druhů zvířat a jejich majitelů se 
obdivovatelé výstavy dozví z výstavního kata-
logu, který si také svépomocí připravujeme 
a za pomoci města Mšena vydáváme.

Letošní výstava, ač v mnohém podobná 
té minulé, přinesla něco nového, pozitivního. 
Zaprvé to byla zdařilá účast, kdy se pomyslný 
„návštěvometr“ zastavil na čísle 550, což je 
o 75 hostů více než v předešlé sezoně. Druhou 
a pro mě osobně důležitější skutečností byl 
fakt, že se mezi návštěvníky mladé i střední 
generace objevilo několik lidí z okolí, ze 
kterých přímo dýchalo nadšení pro chov zvířat 
a z nichž jsem cítil určitý potenciál i pro jejich 
budoucí zapojení do spolkové činnosti. A že 
by to bylo potřeba! Vždyť jsme si během vol-
né chvilky dovolili (ač neradi) spočítat věkový 
průměr našich členů a vyšel nám prakticky 
důchodový věk – 60 let. Bez dvou nejmladších 
chovatelů je náš spolek ještě o téměř dekádu 
starší... Co s tím? Snad si vzít do budoucna 
příklad z několika málo jiných spolků, které 
nadšeně pracují s mládeží či popíchnout nejen 
rodiče, aby své ratolesti k chovu zvířat sami 
činorodě vedli, dokud zde možnost práce 
s něčím živým (kromě lidí) je!

Michal Vejvoda
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Úkol pro mšenské chovatele, kteří připravili svou tradiční anenskou výstavu:
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ky, tak i pro pořadatele velice náročný. Všichni 
ho prý ovšem zvládli na jedničku.

„Když jsme dříve jezdili za takového počasí, 
mnoho závodníků odstoupilo, protože počasí 
jejich stroje nevydržely. Tentokrát to ale mope-
dy zvládly, takže je vidět, že je závodníci lépe 
připravují,“ připomněl ředitel světového mi-
strovství starých československých mopedů, 
které se vyráběly v Rakovníku.

7
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Plynovou rukojetí až na doraz v sobotu ve 
Mšeně kroutili závodníci na nabroušených 
mopedech. Jel se tam totiž jubilejní desátý roč-
ník Mistrovství světa mopedů Stadion na plo-
ché dráze. A o napínavé okamžiky při soubo-
jích nejlepších borců nebyla nouze. Letošního 
motoristického podniku se podle starosty po-
řádajícího mšenského veteran klubu a ředitele 
závodu Ladislava Homolky zúčastnila rovná 

padesátka závodníků, z nichž tři do Mšena za-
vítali ze zahraničí.

„V kategorii standard na neupravených 
mopedech závodili Aleš Slavík z Košic a De-
rek Washington ze Spojených států americ-
kých, speciála pak osedlal Kanaďan James 
Brickenden,“ vyjmenoval Ladislav Homolka 
a připomněl, že letošní závod, který se jel do-
slova v tropickém počasí, byl jak pro závodní-

Letošní desátý ročník světových závodů ovládli 
v obou kategoriích borci z Pardubicka

mOPedy
na ROzPÁLenÉ 
antUce



Některé závodníky, kteří se se svými stroji 
přihlásili do kategorie standard, čekalo letos 
nemilé překvapení. Pořadatelé totiž s desátým 
ročníkem zavedli zevrubné technické prohlíd-
ky originálních mopedů.

„Technická komise prověřila všechny mope-
dy v kategorii standard, kde nejsou povoleny 
žádné úpravy. Sundali výfuková kolena a spe-
ciálními měrkami měřili kanály i válec,“ při-
blížil novinku Ladislav Homolka a dodal, že 
ačkoli jde o kategorii standard, tři čtvrtiny zá-
vodníků měly na strojích skryté úpravy. „Kdy-
bychom každého, kdo měl nějakou úpravu, vy-
loučili, neměl by skoro kdo závodit. Řekli jsme 
tedy, že jim to jako dárek k desátému ročníku 
odpouštíme. Příští rok už ale budeme nekom-
promisní,“ ujistil ředitel závodu.

Letošní desátý ročník v obou kategoriích 
ovládli borci z Pardubicka. V kategorii stan-
dardních mopedů podle hlavního rozhodčího 
Josefa Paclta bylo po součtu bodů jasné, že 
se o první tři pozice utkají Vladimír Chadima 
z Příbramska, Ladislav Šponar a Jiří Dostálek 
starší, oba z Pardubicka. „Všichni zajeli plný 
počet bodů. Po finalové rozjížďce získal první 
místo Dostálek, druhý skončil Šponar a s třetí 
do cíle dojel Chadima,“ uvedl rozhodčí.

Ve speciálech se o třetí místo rozjížděli De-
nis Šmíd a Jiří Špaček, z nichž si pro bronz 
zajel Šmíd. A mistrem světa v upravených 
mopedech se po napínavém souboji s Jiřím 
Slezákem starším ze Štětí stal Michal Sokol ze 
Starého Hradiště na Pardubicku.

Závody se bohužel neobešly bez zranění. Jiří 
Kamarýt si při pádu zlomil klíční kost a Katka 
Vaňourková si poranila nohu. Po ošetření však 
pokračovala v závodě.

Michal Sokol ve Mšeně startoval poprvé 
a hned si zajel pro titul 

MISTR ZE STARÉHO HRADIŠTĚ

Čtrnáct let svůj stroj prohání po tratích Stadion 
Cupu. Přijel, odstartoval a zvítězil. Michal So-
kol ze Starého Hradiště na Pardubicku ovládl 
na desátém ročníku Mistrovství světa mopedů 
Stadion na ploché dráze ve Mšeně kategorii 
speciál a stal se tak novým mistrem světa.

„Na závody do Mšena jsem přijel podruhé, 
letos jsem ale poprvé závodil,“ říká závodník, 
který na mšenském stadionu neprohrál ani je-
dinou jízdu, ve které startoval.

V sedle mopedu se Michal Sokol už něco na-

seděl. Čtrnáct let svůj stroj prohání po tratích 
Stadion Cupu. „Během roku se jede pět až šest 
závodů a na konci sezony se vyhlásí vítěz. Se-
dmkrát za sebou jsem byl druhý a jednou jsem 
vyhrál,“ popisuje své úspěchy borec, který zá-
vodí společně se svým otcem Zdeňkem.

Jeho největším soupeřem ve Mšeně byl Jiří 
Slezák starší, který se ve Mšeně před dvěma 
lety stal mistrem světa v obou vypsaných ka-
tegoriích. „Vyhrál jsem všechny své rozjížďky 
stejně jako Jirka Slezák, takže jsme se museli 
utkat o první a druhé místo,“ připomíná letošní 
vítěz speciálů, který sedlá stroj o zvýšeném ob-
sahu válce z padesáti na sedmdesát kubických 
centimetrů. Všechny úpravy na závodním stroji 
zvládá sám, povoláním je totiž automechanik.

Velkou podporu má pětatřicetiletý jezdec 
také ve svých dvou synech, kteří ho na závody 
doprovázejí. Čtyřletý Matěj a o dva roky starší 
Kuba sice ještě na mopedech nezávodí, ale oba 
už jezdí závodně bikros. Ve svém tatínkovi, 
který na závodech sedlá vedle rakovnického 
Stadiona i krosovou motorku, mají oba hoši 
velký vzor.

Za rok čeká Michala Sokola ještě o něco ná-
ročnější úkol. Bude se snažit svůj mistrovský 
titul ve Mšeně obhájit.

Výsledky 10. mistrovství světa mopedů Ka-
tegorie standard: 1. Dostálek st. (Staré Ždáni-
ce), 2. Šponar (Šrot team Živanice), 3. Chadi-
ma, 4. – 5. Kolín (oba Moped team Nemošice), 
Slezák st. (Veteran club Mšeno), 6. Novák (Ha-
tart team Dolní Kralovice), 7. J. Říha (Skrz drn 
Kundratice), 8. Koreček (Moped team Nemo-
šice), 9. – 11. B. Říha (Skrz drn Kundratice), 
Tovara, Slezák ml. (oba Veteran club Mšeno).
Kategorie speciál: 1. M. Sokol (Sokolíci 
Němčice), 2. Slezák st. (Veteran club Mše-
no), 3. Šmíd (Staré Ždánice), 4. Špaček (Šrot 
team Nerad), 5. – 7. Pleskot (Staré Ždánice), 
Tomášek (Palírna Roudný), Bakula (Hazard 
team Dolní Kralovice), 8. Vavřena (Skrz drn 
Bakov), 9. – 10. Zd. Sokol (Sokolíci Němčice), 
Štěpánek st. (Hazard team Dolní Kralovice).
Dvoustranu připravil

 Jiří Říha
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Jak vše vnímali účastníci? Luboš Skopec: 
„Bohoslužby připomínaly sepětí člověka 
s přírodou, se vším Božím stvořením. Na-
vazovaly na shromáždění našich předků, 

kteří se v dobách náboženské netolerance také 
scházeli mimo kostelní budovy.“ Luboš Mar-
tínek: „S výhledem na okolní kopce to dobře 
zapadlo.“ Michal Vidner: „Vydařená akce – 
dobrý nápad.“ Drahomíra Vidnerová: „Kaza-
tel má zvučný hlas, takže bylo dobře slyšet.“ 
Milan Urban: „Z kazatelových úst vycháze-
la slova, kterým jsem rozuměl. A Bůh byl tak 
blizoučko....“ Ivana a Otto Vokálovi: „Kázání 

se krásně propojilo se zemí a povětřím. Odnesli 
jsme si hřejivý pocit doteku s něčím, co tu ještě 
nebylo, a něčím přece tak samozřejmým.“ Jiří 
Hnilica: „Netradiční pojetí realizace bohosluž-
by v nádherném prostředí.  Kázání zdůraznilo 
důležitý aspekt ovlivňující dějiny lidstva – vzá-
jemnou toleranci.“ Jiří Pavelka: „Když jsem 
kazatele na skále viděl samotného, evokovalo 
to ve mně představu, jak Ježíš musel na břehu 
moře vstoupit do člunu, aby ho dav neumačkal.“ 
Venuše Svobodová: „Scenérie okolí a pohled 
do romantického kraje spolu s vytříbeným ká-
záním zanechaly hluboký dojem.“ Petr Pavel-

ka: „Hudba navodila atmosféru, že celý kraj 
oněměl. Snad i ptáci přestali na chvíli zpívat.“ 
Josef Vokolek: „Dřív, než byly kostely, se lidé 
také scházeli v přírodě. I Mistr Jan Hus kázal 
v přírodě.“ Jan Kozlík: „Přišlo tam víc lidí než 
normálně do kostela. Přišli lidé, kteří jinak do 
kostela nechodí.“ Lydie Pavelková: „Všichni 
zúčastnění si v té darované nádheře uvědomili, 
zač máme Pánu Bohu děkovat.“ Alena Oupic-
ká: „Dobrá atmosféra. Nádherná otevřená kraji-
na, ke které šla krásně slova.“

Následně po bohoslužbách mšenští horolez-
ci Petr Pavelka a Luboš Martínek uskutečnili 
prvovýstup na skalní věž Kapitán nedaleko 
Pokliček. Novou cestu obtížnosti 7C nazvali 
„Bohoslužby ve skalách“. 

(sim)

Bohoslužby ve skalách na Vyhlídkách zanechaly hluboký dojem

hŘeJIVÝ POcIt dOteKU
Bohoslužeb ve skalách se v sobotu 5. července na Vyhlídkách u Romanova zúčastnilo kolem 
padesáti lidí. Evangelický farář Michal Šimek připomněl stvoření světa Hospodinem a od-
kaz Cyrila a Metoděje a Mistra Jana Husa. 
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Jízda motoráčkem na trase mezi Mšenem a Mladou Boleslaví má svoji 
romantiku, stačí se dívat. Nedávno jsem ji prožil trochu jinak. Vracel 
jsem se domů po dni plném pracovních povinností. Hned před odjez-
dem sdělil strojvůdce průvodčímu, že na trase mezi Trnovou a Sudo-
měří leží na kolejích zraněný dravec. Dohodli se, že na místě zastaví 
a zhodnotí šanci na záchranu. Pokud nějaká bude, určitě ho vezmou 
do vozu a pokusí se ho předat odborníkům.  

Vložil jsem se do debaty a slíbil jsem zjistit kontakt na člověka, který 
by se o zraněného ptáka mohl postarat. Dohodli jsme se na spolupráci. 

Ještě před Trnovou jsem měl vše potřebné zjištěno. Strojvůdce opa-
trně zastavuje. Průvodčí, strojvůdce i já vyskakujeme ven. Dravec leží 
na pražcích, vypadá, že přežít by mohl. Proto ho průvodčí překryje 
šátkem, bere do rukou a nastupujeme. O tom, že dravec – zřejmě káně 
–  přežije a není na umření, svědčí i to, jak se pokusil zamávat kříd-
ly. Rozpětí je velké. Nohama však hýbat nemůže, určitě utrpěl vážné 
zranění.

Zatímco průvodčí nového pasažéra opečovává na sedadle, volám 
Luboši Vaňkovi, vedoucímu Záchranné stanice pro volně žijící živoči-

chy v Pátku u Poděbrad. Ten se s průvodčím dohodne, že poraněného 
ptáka ráno předá na hlavním nádraží ženám u balíků. Pan Vaněk si 
pro něj ráno přijede a vyzvedne. 

Přes noc se o dravce postaral průvodčí, ráno si ho od ochotných 
žen převzal Luboš Vaněk a odvezl do záchranné stanice. Za několik 
týdnů volám do stanice a ptám se, jak se našemu zraněnému daří. „Je 
to skutečně káně. Má zraněnou páteř, ale dostane se z toho. Už jsme 
ho umístili do rozlítávací voliéry,“ dozvídám se radostnou zprávu. 
Jak ke zranění došlo, se lze jen dohadovat. Pravděpodobně káně na-
razilo v prudkém letu do vlaku. Když totiž vidí myš, letí a nevidí nic 
jiného.

Díky dobré vůli sympatických železničářů zase jednou člověk po-
mohl přírodě. Pokud by se někdo z čtenářů chtěl blíže seznámit s pra-
cí záchranné stanice v Pátku, je to jednoduché. Stačí rozkliknout ná-
sledující odkaz – www.zachranazivocichu.cz. Třeba se Vám jednou 
budou získané informace hodit, až se dostanete do podobné situace 
jako naši železničáři v mšenském motoráčku.

Michal Šimek

Kalendář výročí
Marčanová Marie, pseudonym Marie Mar-
vanová (* 3. 10. 1892 Mšeno † 3. 9. 1979 
Praha), překladatelka. V mládí žila v Mělníku, 
absolventka reálného gymnázia a dívčího 
pedagogického ústavu v Plzni, kde byla 
učitelkou obecných škol. Od roku 1936 žila 
a pracovala v Praze, byla členkou Společnosti 
pro kulturní a hospodářské sblížení s Ruskem. 
Překládala francouzské a německé básníky, 
později též ruskou, ukrajinskou a běloruskou 
poezii. Publikovala verše pro děti.

Peer Ludvík, někdy též Ludevít (* 4. 8. 
1847 Mšeno u Mělníka † 3. 9. 1904 Stuttgart), 
hudebník. Již při studiu na konzervatoři hrál 
na violoncello v Prozatímním divadle v Praze, 
spřátelil se s Antonínem Dvořákem, který mu 
věnoval violoncellový koncert. Nastoupil místo 
u dvorní kapely v Německu (Löwenbergu 
a Baden – Badenu), dále v ruském Pavlovsku 
u Petrohradu a nakonec zakotvil na doporučení 
mšenského rodáka a barytonisty Jana Píška 
v dvorním divadle v německém Stuttgartu. Ve 

Mšeně účinkoval na dobročinných koncertech. 
Jeho bratr Josef (* 1850 Mšeno u Mělníka  
† 1894 Stuttgart) ho následoval po dokončení 
studia na konzervatoři do Stuttgartu, kde byl 
koncertním mistrem na violoncello.

Votruba Jan Alexandr (* 11. 9. 1884 Bu-
dapešť † 25. 2. 1965 Praha), malíř a grafik. 
Vystudoval pražskou konzervatoř a jako vi-
oloncellista zahájil svou samostatnou dráhu 
v cizině – Tiflisu (Tbilisi), Moskvě, Sofii, aby 
se opět vrátil do Prahy a stal se členem orches-
tru Vinohradského, později Národního diva-
dla. Kromě toho vystudoval soukromě malbu 
a grafiku, přitahovalo jej řezbářství s ušlechti-
lým dřevem. Na velké šachové výstavě v roce 
1943 vzbudila pozornost jeho vyřezávaná ša-
chovnice (bílá figura Krále IV. a jeho královny 
Blanky, věže mají podobu kokořínských věží 
atd.) Nezapomenutelné jsou jeho kaligrafic-
ké diplomy s miniaturami bohatě zdobenými 
u příležitosti jubileí osobností našeho společen-
ského a uměleckého života, s nimiž se osobně 
znal. Přesto největší část jeho tvůrčí práce je 
uložena v obrazech (odborníci odhadují až ně-
kolik tisíc jeho obrazů), kdy specialitou jsou 
jeho miniatury podložené znalostí heraldiky. 

Tak zachytil na svých cestách všechny hrady 
a zámky v naší vlasti, mj. mnohokrát Mělník, 
z Kokořínska vznikl celý Kokořínský cyklus. 
Od roku 1920 jezdil na letní pobyt do obce 
Vysoká a pravidelně navštěvoval na Mělníku 
Milču Uzlovou.

Picko Václav, Ing. (* 23. 9. 1909 Mšeno  
† 16. 2. 2000), vědecký pracovník. Syn učite-
le, muzikanta a správce muzea ve Mšeně Vác-
lava Picka, absolvent ČVUT v Praze, v letech 
1953 – 77 statistik Ústavu hygieny (později 
Institutu hygieny a epidemiologie) v Praze. 
Zabýval se pojistnou matematikou a mate-
matickou statistikou. Statistickou analýzou se 
vztahem k fyzikální nebo biologické podstatě 
mj. prokázal, že účinek tzv. „pobytů nebo škol 
v přírodě“ návratem do znečištěné lokality je 
dočasný a pomíjívý. Doporučil jej aplikovat 
až třikrát do roka. Je autorem 35 vědeckých 
prací z bioklimatologie, zdravotní hygieny 
a meteorologie, a také Základů matematické 
statistiky a jejich aplikace v bioklimatologii. 
Organizátor motoristických akcí (terénní sou-
těže) ve Mšeně. 

Z publikace M. Sígla Kdo byl a je kdo 
Mělnicko, Neratovicko, Kralupsko

Železničáři na trati Mělník – Mladá Boleslav zachránili zraněné káně

Letní koncert
Město Mšeno ve spolupráci s Evangelickým 
sborem ve Mšeně uspořádalo v sobotu 26. čer-
vence Letní koncert. V programu se předsta-
vily dvě sólistky – zpěvačky Simona Bursová 
– Šlangalová, která ve Mšeně prožila své dět-
ství a chodila zde i do základní školy, a Ilona 
Vozníčková – Šťastná. 

Do programu zařadily obě sólistky přede-
vším skladby Antonína Dvořáka. Za klavírního 
doprovodu Marcely Rezkové nejprve zaznělo 
několik Biblických písní. Spolu pak zazpívaly 
několik Dvořákových Moravských dvojzpěvů. 
Zpěvačky neopomněly ani oblast gospelů 
a muzikálových melodií. Posluchače ve sluš-
ně zaplněném evangelickém kostele potěšila 
například píseň Máří Magdaleny z muzikálu 
Jesus Christ Superstar, který zkomponoval An-
drew Lloyd Webber. 

Karel Horňák
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Dne 21. července 2014 se od 17 h na sále rad-
nice ve Mšeně uskutečnilo veřejné setkání na 
téma „Kanalizace v Sedlci a Boleslavské ulici 
ve Mšeně“, pořádané městem Mšenem v rámci 
MA21 a NSZM. 

Výstavba kanalizace v sedlci
Na úvod byli občané seznámeni se současnou 
situací ohledně financování výstavby kanaliza-
ce. Původně se město Mšeno pokoušelo o zís-
kání dotace z OP ŽP. Tato dotace však nebyla 
úspěšná z důvodu uzavření trojstranné smlou-
vy v minulosti mezi městem Mšenem, Středo-
českými vodárnami, a. s., a Vodárnami Kladno 
– Mělník, a. s. na likvidaci odpadních vod pro 
město, která nevyhovovala podmínkám EU. 

Vzhledem k tomu, že město přišlo kvůli této 
smlouvě o možnost čerpání výhodné dotace, 
bylo s výše uvedenými účastníky smlouvy za-
hájeno jednání, jehož výsledkem je financování 
výstavby kanalizace v Sedlci ve výši 50 – 60 % 
z rozpočtu VKM. Zbylé náklady bude hradit ze 
svého rozpočtu město Mšeno. Výstavba kanali-
zace by měla začít na jaře 2015. 

V rámci optimalizace nákladů na tuto inves-
tiční akci VKM (jako spoluinvestor) zadaly 
vypracování nového projektu na splaškovou 
kanalizaci v Sedlci. Do konce letošního roku 
pak bude nutné získat stavební povolení pro 
výstavbu hlavního řadu a čerpací stanice (dále 
jen „ČS“). 

Stavebnímu povolení však bude předchá-
zet územní rozhodnutí, v rámci kterého dojde 
i k povolení domovních přípojek. S povolova-
cím procesem na stavby přípojek do jednotli-

vých objektů by občanům mohlo pomoci město. 
V případě zájmu občanů o podání společné žá-
dosti o územní rozhodnutí bude město Mšeno 
od občanů vyžadovat plnou moc a projekt. Pro-
jekční firma, která zpracovává projekt na vedení 
hlavního řadu a ČS, nabízí případným zájemcům 
z řad občanů Sedlce vypracování projektu na 
připojení jednotlivých domácností za cenu cca 
2.500 Kč na domácnost. Zájemci o vypracování 
projektu mohou projekční firmu kontaktovat do 
poloviny srpna, aby byl dostatečný časový pro-
stor, neboť v listopadu 2014 podá město Mšeno 
žádost o vydání územního rozhodnutí.  

Občanům Sedlce, kteří se napojí na kanaliza-
ci, nabízí město bezplatné přivedení kanalizační 
přípojky na hranici jejich pozemku pod podmín-
kou, že se do 1 roka připojí na kanalizační síť 
(stejné jako pro občany Mšena). Když k připo-
jení do této doby nedojde, musí občan uhradit 
městu vzniklé náklady na přivedení přípojky na 
hranici pozemku. Tuto záležitost musí projednat 
a schválit ještě zastupitelstvo města.

Otevřena diskuze, možnost vznášet dotazy 
na projekční firmu:

VYHLAS ml. – dotaz na změnu v projek-
tu odkanalizování. Podle původního projektu 
měla být u místního rybníka původně vybu-
dována ČS a jeho nemovitost měla být do této 
ČS napojena gravitační přípojkou. Vzhledem 
k současným změnám v projektové dokumen-
taci má však dojít k tomu, že ČS se zruší a jeho 
nemovitost bude na hlavní řad připojena vybu-
dováním tlakové přípojky, která bude čerpat 
splaškové vody do hlavního řadu gravitační 
stoky. Vybudování tlakové přípojky je však pro 

VEŘEJNÉ SETKÁNí S OBčANY
Téma: Kanalizace v Sedlci a Boleslavské ulici ve Mšeně

něho finančně nákladné. Proč to muselo být tak-
to řešeno a kdo bude hradit vzniklé náklady na 
výstavbu tlakové kanalizace.

Projektant – původní provedení navrhova-
ného řešení by bylo finančně velice náročné 
a ekonomicky nevýhodné, protože na stoku 
by byly napojeny pouze dvě domácnosti tr-
vale hlášených obyvatel v Sedlci. Zřízení 
tlakové kanalizační přípojky od nemovitosti 
pana Vyhlase bude efektivnější; STAROSTA 
– z důvodu výhodnějšího řešení uhradí náklady 
na zhotovení tlakové přípojky město, a to z dů-
vodu zachování řadu a možnosti pro napojení 
dalších nemovitostí v budoucnu; DOUBRAVA 
– jaký bude náklad na zhotovení 1 m kanalizace 
a v jaké hloubce bude uložena; PROJEKTANT 
– náklady na 1 m kanalizace zatím nelze přesně 
určit z důvodu nepřesné znalosti zatřídění hor-
nin (zemin) v lokalitě – je velký rozdíl v ceně, 
pokud se kope v hlíně nebo ve skále. Průměrně 
se však náklady pohybují v rozmezí maximál-
ně 3 – 4 tis. Kč za metr. Kanalizace musí být 
uložena pod rozvodem vody, tedy v hloubce cca 
1,20 m; HUSÁK – uložení kanalizace u jeho ne-
movitosti – nedostatek prostoru; STAROSTA – 
bude řešeno s projektanty přímo na místě. 

Rekonstrukce kanalizace v Boleslavské 
ulici ve mšeně
V rámci právě probíhající rekonstrukce Bo-
leslavské ulice bude třeba, aby si obyvatelé 
přilehlých nemovitostí zrekonstruovali své 
domovní kanalizační přípojky podle harmo-
nogramu stavby. Po rekonstrukci průtahu již 
nebude po dobu minimálně 10 let možnost 
opravy provést. Město nabízí občanům pomoc 
– poskytnutí bezúročné půjčky na rekonstrukci 
přípojky a případně úhradu zemních prací – 
zastupitelstvo o tom bude jednat v září. Tomu, 
kdo bude zřizovat novou přípojku, město uhra-
dí náklady na přípojku od hlavního řadu na 
hranici pozemku pod podmínkou, že se občan 
do jednoho roku na kanalizaci napojí. V pří-
padě, že se nepřipojí, náklady uhradí občan. 
Dále jsou občané povinni zřídit věcná břemena 
na zanesení přípojek do katastru nemovitos-
tí. Věcné břemeno slouží mj. k ochraně práv 
vlastníka přípojky.

historický vývoj a koncepce další vý-
stavby a obnovy vodohospodářské in-
frastruktury
V krátkosti byl shrnut historický vývoj a kon-
cepce další výstavby a obnovy vodohospodář-
ské infrastruktury ve Mšeně. Vzhledem k vzdá-
lenostem jednotlivých částí Mšena, kromě Se-
dlce, již není možné z technického i finančního 
hlediska napojení ostatních částí do stávajícího 
kanalizačního systému města. Do budoucna se 
uvažuje pouze o dobudování kanalizační sítě 
v ulici Růžová ve Mšeně a budování nových 
stok v rozvojové lokalitě „Na Čihadle“, naproti 
pekárně. 

Velice děkujeme všem občanům, kteří si 
našli čas a aktivně se zúčastnili veřejného se-
tkání. 

Miluše Flíglová Jizbová, Vendula Šestáková, 
členky komise rady města pro MA21 a NSZM



VEŘEJNÁ SOUTĚŽ NA PRONÁJEM BYTU
Oznámení o záměru pronájmu ateliéru v domě čp. 38 v Masarykově ulici ve Mšeně

Ateliér v podkroví: kuchyň 9,14 m2, pokoj 27,65 m2, pokoj 14,36 m2, předsíň, koupelna, WC – celková podlahová plocha 57,3 
m2. Doporučené minimální nájemné je stanoveno ve výši 50 Kč/m2 celkové podlahové plochy bytu měsíčně. V ceně nejsou 
zahrnuty úhrady za služby spojené s užíváním. Prohlídku pro uchazeče možno sjednat telefonicky na č. telefonu 315 693 121, 

linka č. 21, referent p. Aleš Vik.

PODMÍNKY UZAVŘENÍ NÁJEMNÍ SMLOUVY
Vybraný uchazeč bude před podpisem nájemní smlouvy vyzván, aby uhradil jednorázově nájemné ve výši trojnásobku měsíčního nájemného 
a úhrad za služby poskytované s užíváním ateliéru. Nájemní smlouva bude uzavřena na dobu určitou, a to na 12 měsíců. Při řádném plnění po-
vinností ze strany nájemce bytu bude radě města opakovaně předkládán návrh na uzavření nové nájemní smlouvy na dobu určitou na 12 měsíců. 
V případě dohody o zhodnocení prostor nájemcem, možno jednat předem o změně délky trvání nájemní smlouvy. Pronajímatel je oprávněn nájemné 
jednostranně zvýšit maximálně o roční míru inflace.

PŘIHLÁŠKA DO VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ
Písemné přihlášky budou podávány v zalepené obálce na podatelně MěÚ Mšeno nebo poštou s označením: - výběrové řízení na ateliér za smluvní 
nájemné „Masarykova 38, podkroví“, „NEOTVÍRAT“
- jméno a adresa uchazeče.

Přihláška bude do výběrového řízení zařazena pouze v případě, že v ní budou uvedeny následující údaje:
n adresa ateliéru dle nabídky
n přesná výše navrhovaného měsíčního nájemného v celých Kč/m2 celkové podlahové plochy měsíčně
n jméno a adresa uchazeče (příp. kontaktní telefon)
n datum a podpis uchazeče.

Přihláška bude z výběrového řízení vyřazena v těchto případech:
n  uchazeč je dlužníkem vůči městu - uchazečem navrhovaná výše smluvního nájemného v Kč za m2 celkové podlahové plochy bytu měsíčně je nižší 

než stanovené doporučené minimální nájemné uvedené v oznámení záměru pronájmu bytu
n uchazeč údaje uvedené v přihlášce dodatečně přepsal, upravil či jiným způsobem pozměnil.

O konečném pořadí vybraných uchazečů rozhodne Rada města Mšena, přičemž má právo rozhodnout, že nájemní smlouva k nájmu ateliéru nebude 
uzavřena se žádným ze zúčastněných uchazečů. Rada bude přihlížet zejména k nabízené výši základního měsíčního nájemného v Kč/m2 celkové 
podlahové plochy a sociální situaci uchazeče. Vybraný uchazeč bude písemně vyzván ke sjednání termínu úhrady trojnásobku měsíčního nájemného 
a úhrad za služby poskytované s užíváním ateliéru a k uzavření smlouvy o nájmu. Písemnou přihlášku doručte na podatelnu úřadu nebo zašlete 
poštou na výše uvedenou adresu, a to nejpozději do 27. 8. 2014 do 11:30 hodin.
Ve Mšeně dne 24. 7. 2014

Ing. Martin Mach, starosta města Mšena

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb

oznamuje svým zákazníkům, že opět prodává slepičky 
snáškových plemen 

Lohmann hnědý, Tetra hnědá a Dominant – černý, modrý, žlutý, 
kropenatý a bílý. 

Stáří: 15 – 20 týdnů. 
Cena 149 – 180 Kč/ ks podle stáří. 

Neprodáváme malé kuřice, 
ale téměř dospělé slepičky 

pouze  našeho chovu! 
Při prodeji slepiček 

– výkup králičích kožek – cena podle poptávky. 
Prodej se uskuteční:

v sobotu 13. září a 11. října 2014
Mšeno, u kostela – 13.45 h

Bližší informace: po-pá 9–16 h, tel. 601 576 270, 606 550 204,728 605 840 

Okrašlovací 
spolek 

pro Mšeno 
a okolí 

shání k zapůjčení jakékoli dokumen-
ty, které mapují historii Mšena a Ko-
kořínska celkově. Může jít například 
o dobové fotografie, brožury a jiné 
publikace, různé zápisky apod. Spo-
lek by velmi uvítal k zapůjčení měsíč-
ník Místní noviny Podbezdězí, který 
na Mšensku vycházel v letech 1991 
až 1999. 

Prosíme, kontaktujte předsedu spolku 
Jiřího Říhu na telefonu 737 671 196 nebo 
elektronicky na osmseno@email.cz. Dě-
kujeme.
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Je to už hodně let, co cedule v příkopech u silnic 
vedoucích k severní výspě Mělnicka hlásaly zná-
mý slogan „Mšeno – město motorismu“. Kromě 
ploché dráhy se tu hojně pěstovaly i terénní moto-
ristické soutěže, jež se staly jedinečnou přípravou 
pro reprezentanty, kteří poté s velkými úspěchy 
jezdili mezinárodní Šestidenní. Ze Mšena k nim 
patřili bratři Josef a Jaroslav Kaulerovi, Josef Si-
růček či Adolf Živný. Syn posledně jmenovaného 
– Adolf Živný mladší – kráčí neochvějně v jejich 
šlépějích. V necelých sedmnácti letech se už dostal 
do české reprezentace. V rozhovoru jsme probírali 
nejen jeho dosavadní kariéru.

n Jaký je váš největší úspěch?
V loňské sezoně jsem dosáhl na stříbrnou příčku 
v juniorském seriálu enduro sprintu do 125 ccm. 
Sice jsem žádný závod seriálu nevyhrál, ale cel-
kový součet umístění mi nakonec stačil na druhé 
místo.

n S jakou konkurencí se nyní měříte?
V naší obsahové třídě je to pět až šest kluků, 
z nichž jsem zatím nejmladší. Zároveň jsou mými 
reprezentačními kolegy, s nimiž se účastním závo-
dů mistrovství Evropy. Jsou to starší kluci, mezi 
18 a 19 lety, a já od nich sbírám velice cenné zku-
šenosti. 

n Jak jste se vy – jako jezdec provinčního klubu 
– vlastně dostal do reprezentace?
Už ve svých dvanácti letech jsem byl vybraný do 
sportovního střediska motocyklové mládeže v Ji-
níně u Strakonic. Tam jsem měl možnost spolu-
práce s jezdci, kteří v tu dobu jezdili i mistrovství 
světa (Michek, Kovář, Markvart). I trenéři jsou 
tam na špičkové úrovni. Díky výsledkům, kterých 
jsem dosáhl v loňské a první polovině letošní se-
zony, jsem byl manažerem reprezentačního týmu 
Jiřím Pošíkem vybrán do reprezentace. Nyní jsem 

členem kolektivu, který se dlouhodobě připravuje 
na Šestidenní 2015, jež se jede v okolí sloven-
ských Košic. Účast na tomto podniku je dlouho-
době mým největším cílem.

n Můžete přiblížit způsob své přípravy?
Každý týden dostávám tréninkové plány, ve kte-
rých je přesně uvedeno, co mám dělat. Nic se nedá 
ošidit, protože sporttester, který mám při přípravě 
na svém těle, zaznamená vše do nejmenších detai-
lů. Do přístroje se ukládá moje tepová frekvence 
a data putují jednou týdně do střediska k vyhodno-
cení. Jeden kolega se pokusil podvádět, když tes-
ter dal svému psovi. Na podvod se přišlo a jezdec 
musel středisko okamžitě opustit.

n Jak jste se cítil coby nováček v reprezentaci 
na své první soutěži v seriálu ME?

12

Adolf Živný mladší zdatně kráčí v šlépějích svých předchůdců

MÁ PŘED SEBOU SMĚLÉ CíLE

V prvním červnovém týdnu jsem startoval v ru-
munském Bacãu. Už cesta tam byla náročná, přes 
1400 km jsme zvládli za více než 21 hodin. Zvlášť 
v Rumunsku byly cesty ve skalách úzké a nekva-
litní, ale pobyt tam jsem si hodně užil. Parta Čechů 
držela pohromadě a při prohlídce testovaných úse-
ků jsem využil zkušenosti svých kamarádů. 

n Zaskočil vás v Bacãu nějaký moment?
V prvních dnech to bylo v pohodě, ale ve čtvrtek 
večer začalo pršet a déšť skončil v sobotu, těsně 
před závodem. Ještě že přestalo před startem pršet, 
déšť je třeba na brýle prevít. Trať sice nebyla ex-
trémně náročná, ale jak zapršelo, situace se změni-
la. Navíc byly ve značení velké nedostatky, což byl 
na určitých místech docela problém. I já jsem šel 
už v prvním kole přes řidítka, protože jsem prostě 
nic neviděl. V celkové klasifikaci z toho nakonec 
bylo 10. a 11. místo a zároveň prvních osm bodů 
do hodnocení seriálu.

n Jaké jste měl dojmy z probíhajících testů?
Cross test se konal na velkém šikmém palouku, 
kde to dost klouzalo. Enduro test měl start ve ves-
nici a jelo se korytem a po vrstevnici až na vrchol 
hory, odkud se zase padalo zpět do údolí. Trať 
místy vedla i potokem a byla poměrně náročná. 
V extrém testu jsme se měli srovnat s umělými 
překážkami, ale kvůli stavu trati a bezpečnosti 
jezdců jury tento úkol nakonec zrušila.

n  Jak se vám dařilo v italské Santa Margaritě 
di Staffora?

Tam jsem bohužel ani jeden den na body nedo-
sáhl. V sobotu mne přibrzdil defekt zadní gumy, 
takže jsem ani nedokončil jeden z testů. V neděli 
jsem zahájil s velkou motivací, měl jsem o pár vte-
řin lepší výsledek než moji kolegové z týmu. Na 
třetím testu jsem bohužel trefil strom, ztratil jsem 
dvě minuty, což znamenalo pád až na pětadvacáté 
místo. V průběhu dne se mi podařilo předjet ně-
kolik soupeřů, konečné 19. místo však nepřineslo 
žádný bodový zisk.

n Co vás letos ještě čeká?
Pojedu dva závody MČR v enduru. Jeden z nich 
se koná o víkendu 23. – 24. srpna na domácí trati 
u nás ve Mšeně. Pak mě čeká republikový šampi-
onát v Uhlířských Janovicích, který se současně 
jede jako ME v enduru. Původně se mělo jet v Ma-
ďarsku, ale pro nás Čechy je to rozhodně příjem-
nější varianta. Bylo by pěkné získat znovu nějaké 
body do evropského mistrovství. 

n Jaké cíle si dáváte pro příští sezonu?
Pokud se zadaří, chtěl bych usilovat o titul mistra 
republiky v kubatuře do 125 ccm. Rovněž bych 
se chtěl dostat do kontaktu s jezdci na MČR juni-
orů a udržet se v české reprezentaci, která se bude 
připravovat na Šestidenní. Při té příležitosti bych 
chtěl poděkovat všem sponzorům a rodičům, kteří 
mě finačně podporují. 

Karel Horňák

Adolf Živný, nar. 7. 9. 1997
český reprezentant v enduru a motokrosu, 
závodí za Enduro klub Mšeno
Kariéra: začátky v 7 letech na italském 
„automatu“ 65 ccm, od 10 let na suzuki 
85 ccm soutěžní závody v cross country 
v rámci mistrovství republiky, ve 14 letech přesedlal na 125 ccm  
a závodil v MČR v enduro sprintu. Letos účastník mistrovství 
Evropy v enduru.


